
Spørgsmål og svar – Sophie Ægidius 
 

Spørgetid ved regionsrådsmødet 26. september 2022 
 

Jeg vil gerne vide hvorfor der er forskellige regler for 
vederlagsfribehandling af barnløse i 

regionsyd og i de andre regioner. Med de regler der er nu 
kan lesbiske ikke få hjælp til at få barn nr. 1, da regionsyd 
ikke længere tilbyder inseminering på fertilitetsklinikken i 

Odense da dette er blevet valgt udliciteret til de privat 
praktiserende gynækologer.  
 
Hos de privat praktiserende gynækologer har man ikke 

muligheden for vederlagsfri donor. 
 

Svar: 
 

Først og fremmest vil jeg sige tak for din henvendelse, 

hvor du har taget dig tid til, at skrive til os omkring regler 
for fertilitetsbehandling i Region Syddanmark kontra de 
øvrige regioner.  

 
I Region Syddanmark har vi i regionsrådet besluttet, at en 

nærmere defineret gruppe af gynækologisk 

sygehusaktivitet skal foregå i speciallægepraksis, herunder 

”simpel” fertilitetsbehandling.  

Vi må desværre erkende, at vi i den forbindelse ikke har 
været opmærksom på, at der opkræves egenbetaling for 
donorsæd i speciallægepraksis. Det er meget beklageligt 

og vi vil snarest få rettet op herpå, så det også bliver 
mulighed for fuld vederlagsfri fertilitetsbehandling i 
speciallægepraksis.  

 



Jeg håber hermed, at have besvaret dit spørgsmål. Vi 

værdsætter, at du har skrevet til os og dermed medvirket 
til, at vi er blevet opmærksomme på et forhold, som vi skal 
have rettet op på.  

 


